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A polgármesteri székben

Ha gazdag a polgár, gazdag 
az önkormányzat is

A nyíracsádi utcakép őrzi 
a falusi hangulatot. A házak 
előtt lócák, am elyeken csü
csülve, tereferélve jól telik a 
nyári este. Ilyenkor télen sem 
fukarkodnak a szóval a köz
ségiek, csak m ost kis bekecs
ben, fejkendőben vagy ka
lapban ácsorogva beszélik 
m eg a legfontosabb  helyi 
híreket. Magam is ezek m eg
hallgatása után tudakozód
tam először Katona Gyula 
polgárm esternél.

—  M ost talán a telefonte
lepítés lelkesíti leginkább az 
acsádiakat. Két hónapon b e
lül m inden negyedik otthon 
tárcsázható. Ez is növeli a 
falusi em ber kom fortérzetét. 
Mert term észetes igény, hogy 
a falun élők is többre, jobbra 
vágynak. M ajdnem  minden 
házban bent a víz, és kevés 
az olyan otthon, ahol nincs 
fürdőszoba.

—  A h ogy jö ttem  a 
polgárm esteri hivatalba, azt 
tapasztaltam , hogy sok he
lyütt nincs még járda. A fal
vakban pedig útért, járdáért 
„harcolnak" leginkább.

—  Járd ával nem dicseked
hetünk, de azért nem kell 
szégy en kezn ü n k  az in fra
stru k tú ra  m iatt. K iép ített 
útjaink vannak, s m indössze 
két kilom éter hiányzik a víz
v ezeték ren d szerb ő l. Négy 
kilom éter hosszan szenny
víz-gerincvezetékkel is ren
delkezünk, és m ár m egépült 
a szennyvíztisztító-telepünk

is. A járda még sok utcában 
h iányzik . U gyanakkor azt 
kell m ondanom , m inden 
rosszban van valam i jó. A 
közm űvek  —  szen n y v íz-, 
ivóv ízvezeték  — , te lefon- 
kábel, mind most kerüld) a 
felszín alá, s így nem kellett 
bontani. Term észetesen nem 
mondtunk le a járdaépítésről, 
az önkorm ányzat szám on 
tartja' ezt a feladatot.

— A községben megtartott 
helyhatósági választás első 
fordulója eredm ényes volt. 
Önt szeptem ber 30-án pol
g á rm esterré  v á la sz to ttá k . 
Megbízólevelét azonban csak 
a közelm últban, novem ber 
17-én vehette át.

— Ennek az a m agyaráza
ta, hogy jelölttársam  többirá
nyú kifogásban sérelm ezte a 
szeptem ber 30-i választások

törvényességét. Egyrészt a 
szavazatszám láló  b izo ttsá 
gok szem élyi összetételét, 
m ásrészt a a szavazás törvé
nyes leb o n y o lítá sá t sértő  
tevékenységet kifogásolta. A 
Legfelsőbb Bíróság a D ebre
ceni Városi Bíróságot jelölte 
ki az ügy érdem i vizsgálatá
ra. A jogorvoslati kérelm et 
novem ber 16-án kelt levelé
ben a bíróság elu tasította, s 
így egy nappal később átve
hettem  m egbízó levelem et. 
Egyébként az urnákhoz já 
rult v á la sz tó p o lg á ro k n a k  
közel 90 százaléka szavazott 
rám. Úgy vélem , szám om ra 
ez nagy bizalm at jelent, és 
egyben  e lism erése  edd igi 
tanácselnöki m unkám nak.

—  M ióta irányítja a falut?
—  Tizenhét évvel ezelőtt 

választottak először tanács
elnöknek. Jól ism erem  a köz
séget és az em bereket, itt 
születtem  1947-ben, és azóta 
is itt élek. A szem em  előtt 
nőtte ki N yíracsád a sze
génységet. K icserélődtek a 
lakások, új házak épültek, 
elvégeztük a közm űvesítést. 
A jó le lk ű  és szo rg alm as 
acsádiak m indebből kivették 
a részüket. P edig nekünk 
nehezebb a helyzetünk, mert 
m egyehatáron vagyunk, a 
k ö z lek ed és a falu  szélén  
véget ér. Nincs vasútunk, s 
mindez kedvezőtlenül érinti 
a község gazdasági életét. 
N ekünk rosszkor jött ez a 
most tapasztalható elszegé

nyedés. Itt a lakosság fő b e
vételi forrása a m ezőgazda- 
sági áruterm elés. Egy ilyen 
aszályos év után, m int a 
m ostani v o lt, jö ved elm ü k 
nem m aradt szinten, hanem 
lényegesen csökkent. A do
hányterm esztők még úgy- 
ahogy m egélnek, mivel en
nek a term éknek a piaca még 
biztosított. De a m álna, a 
paradicsom , a paprika és az 
uborka ebben az évben nem 
hozta a v árt jö v ed elm et. 
Kevés a m unkahely a falu
ban, és bizony sokan az or
szág más részén, családtól 
távol keresik a m egélhetés 
kenyerét. A 4400 nyíracsádi 
pedig itt szeretne jól élni. 
Rem élem , hogy ebben a vál
lalkozókedvű világban part
nerekre találunk majd mi is, 
és tovább fejlődik a falu. 
Szeretnén k elérni, hogy a 
m ezőgazdasági term elésnek 
is m eglegyen az infrastruk
túrája. Az em berek tudjanak 
öntözni, legyenek utak, az 
é r té k e s íté s  a sz á llítá s  ne 
okozzon gondot, és m ég a 
hűtés, valam int a term ékek 
helyi feldolgozása se m arad
jon álom. Szeretném  az itt élő 
e m b erek  k o m fo rtérze té t, 
békességtudatát, és ami na
gyon fontos, anyagi jólétét 
növelni. Úgy vélem, ha gaz
dag a polgár, gazdagodik az 
önkorm ányzat, s ezáltal fej
lődik a település.

R ákos Ild ikó


